
書院於 2018 年 11 月 9 日假大學邵逸夫堂舉行書院聚會，並邀請曾參與下列「邁進地球村系列」學生活動的同學作分享： 

A sharing session by students who had participated in the following activities under the “GOAL Programme” last year, 
was held on 9 November 2018 at Sir Run Run Shaw Hall: 

各組參與分享的同學合照。 
A group photo. 

書院聚會——「邁進地球村系列」學生交流活動分享會  
College Assembly — Globe-Oriented Active Learning (GOAL) Programme Sharing by Students 

 暑假外地學分進修計劃 

（美國哈佛大學及美國加州大學柏克萊分校） 

 Non-local Credit-bearing Summer Studies Scheme  
(Harvard University, USA & University of California,  
Berkeley, USA) 

 外地文化及語文研習課程—— 

英國蘇格蘭愛丁堡大學 
 Non-local Culture and English Language Programme at the  

University of Edinburgh, UK  

 澳洲悉尼大學暑期課程  Summer Programme at the University of Sydney, Australia 

 暑期西班牙語及文化考察團 
 Spanish Culture and Language Programme at Barcelona, 

Spain 

 暑期法語及文化考察團  French Culture and Language Programme at Lyon, France 

 服務體驗實習計劃（台灣桃園市教育志聯盟） 
 Service Learning Internship Programme  

(Taoyuan City Education Volunteer Alliance, Taiwan) 

 中外大學生暑期教育扶貧活動  Summer Service Learning Programme in Rural China 

 薪火計劃：中大聯合．北京清華．服務學習體驗 
 Pass-it-on: Service Learning Programme by United College 

and Tsinghua University, Beijing 

各組同學以相片及影片分享他們在行程中的得着和感想，台下同學反應熱烈。 

The presentations with photos and video clips, as well as what the participants have learnt and reflected in the trips,  
were well received by the audience.  
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同學分享。 
Sharing by students. 

書院生活委員會午餐講座  
Luncheon Talk Presented by College Life Committee  
中大醫學院教授兼聯合書院院務委員韓錦倫教授於 2018 年 11 月 23 日為書院生活委員會之午餐講座擔任主講嘉賓，

講題為「從延禧攻略論小兒中毒論」，多位同事踴躍出席。書院院長余濟美教授及書院生活委員會主席鄧亮生教授致

送紀念品予韓錦倫教授。  

Professor Ellis K L Hon, Faculty of Medicine of CUHK and Fellow of United College, delivered a Luncheon Talk for 
the College Life Committee, on the topic “Childhood Poisoning” on 23 November 2018. The talk was very well  
received by staff members. A souvenir was presented to Professor Hon jointly by Professor Jimmy C M Yu, College 
Head and Professor Nelson L S Tang, Chairman of College Life Committee. 

韓錦倫教授 

Professor Ellis K L Hon 

左起：余濟美教授、韓錦倫教授及鄧亮生教授。 

From left: Professor Jimmy C M Yu, Professor Ellis K L Hon and Professor 
Nelson L S Tang. 



主席 
Chairperson 

張志強教授 
Professor Peter C K Cheung 

  

副主席 
Vice-Chairperson 

蘇伯祥先生 
Mr Roger P C So 

  

義務司庫 
Honorary Treasurer 

區玉輝教授 
Professor Kevin Y F Au 

  

委員 
Members 

陳德有博士 
Professor Chan Tak-yau 

張嘉儀女士 
Ms Crystal K Y Cheung 

黃聿教授 
Professor Huang Yu 

柯亞教授 
Professor Ke Ya 

劉行榕教授 
Professor Alaster H Y Lau 

劉國安博士 
Dr Lau Kwok-on 

麥陳淑賢教授 
Professor Barley S Y Mak 

田小雨教授 
Professor Tian Xiaoyu 

曾淑瑩教授 
Professor Faye S Y Tsang 

謝應龍教授 
Professor Steve Y L Tse 

黃麗儀教授 
Professor Eliza L Y Wong 

  

義務秘書 
Honorary Secretary 

陳鄧翠怡女士 
Mrs Eastre T Y Chan 

  

委任義務核數師 
Honorary Auditor Appointed 

簡符美玉博士 
Dr Shirley M Y Kan 

  

由書院基金會贊助之「到訪傑出學人」計劃每年邀請國際知名學者到訪書院，進行為期一至兩週之學術交流活動。到

訪傑出學人的來回商務客位機票及每日津貼（包括住宿﹑飲食及交通）均由本計劃贊助。至於訪問活動之細節將由

「到訪傑出學人」委員會及提名人共同商議及安排，一般包括兩至三次公開講座及師生學術交流活動等。2019 年至

2020 年度「到訪傑出學人」計劃現正公開接受書院各學系同寅提名。提名人須於 2018 年 12 月 31 日（星期一）或以

前於網上填妥提名表格，並上載提名學者的簡歷，網址為 https://cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?

id=3852863。查詢請致電 3943 7598 與到訪傑出學人委員會秘書林偉源先生聯絡。 

The Distinguished Visiting Scholar (DVS) Scheme is sponsored by the College Endowment Fund. It invites  
internationally renowned scholars to visit the College every year, in order to promote cultural and academic  
exchanges between the scholar and College members. The invited scholar will be provided with a round-trip  
business class air ticket as well as “all-inclusive lump sum” allowance (accommodation, meals and transportation). 
The detailed programme for the visit will be designed by the DVS Committee in consultation with the nominator.  
The invited scholar is expected to deliver two to three public lectures and take part in other academic and social  
activities with the staff and students of the College. Nominations could be submitted online at: https://
cloud.itsc.cuhk.edu.hk/webform/view.php?id=3852863 together with the nominee’s curriculum vitae, on or before 
Monday, 31 December 2018. For enquiries, please contact Mr George W Y Lam, Secretary of the DVS Committee at 
3943 7598.  

2019至2020年度「到訪傑出學人」計劃接受提名 
Nominations Open for Distinguished Visiting Scholar Scheme 2019-2020 

2018 年度周年會員大會 
Annual General Meeting 2018 

教職員聯誼會周年會員大會於 2018 年

11 月 2 日在文怡閣舉行。大會通過接

納 2017-2018 年度執行委員會提交之周

年會務報告、財政報告，並選出 2018-

2019 年度之執行委員會，成員名單如

下： 

書院教職員聯誼會消息 
News from the College Staff Association 

會員年費扣薪 
Membership Fee Deduction form Salary  

2018-2019 年度教職員聯誼會會費已於本年 11 月份薪金內扣除。如有查詢，請致電 39437571 / 39437573 與書院聯絡。 

2018-2019 membership fee for the College Staff Association has been deducted from members' November 2018  
salary. For enquiries, please phone the College on 39437571 / 39437573. 
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The Annual General Meeting (AGM) of the College Staff Association was held on 2 November 2018 at the College 
Staff Common Room. The AGM accepted the Annual Report and Audited Accounting Statement of the Association 
presented by the 2017-2018 Executive Committee. The following office-bearers were elected at the AGM to form the 
2018-2019 Executive Committee: 



書院校友會 2018 年周年會員大會 
The College Alumni Association Annual General Meeting 2018 
書院校友會於 2018 年 10 月 22 日晚上假香港灣仔皇后大道東 43-59 號東美中心 22 樓太平洋保險有限公司會議室舉

行。是次會員大會選出第二十四屆（2018-2020）理事會成員，名單如下： 

The College Alumni Association (UCAA) Annual General Meeting was held on 22 October 2018, at the Conference 
Room of Pacific Insurance Company, 22/F Dominion Centre, Wanchai. Council Members of the 24

th
 Alumni 

Association (2018-2020) were elected as follows:  

趙鈮教授 

Professor Zhao Ni 

余濟美教授 

Professor Jimmy C M Yu 

區大衛教授 

Professor David Ahlstrom 

會長 
President 

李國忠先生（86/生化） 

Mr Simon K C Lee (86/BCHE) 

副會長 

Vice-President 

何萬森先生（57/經濟）、馮國培教授（73/化學） 

Mr Ho Man-sum (57/ZECO), Professor Fung Kwok-pui (73/CHEM) 

本院成員獲嘉譽為全球最廣獲徵引研究人員 
College Members Named Most Highly Cited Researchers 

香港中文大學九位教授獲 Clarivate Analytics 譽為「2018 年最廣獲徵引研究人員」(Highly Cited Researchers 

2018)，他們的研究工作獲全球其他學者廣泛引用，在他們各自的研究範疇有重大影響力，當中三位為本院成員，詳情

如下： 

Nine professors of The Chinese University of Hong Kong (CUHK) have been named by Clarivate Analytics in the list 
of “Highly Cited Researchers 2018” as among the world’s top researchers whose work has been highly cited by  
fellow academics and are hence making a significant impact in ongoing research in their respective fields of study. 
Amongst them were three United College members, details as follows: 

類別 
Category 

獲獎教授 
Award Recipients 

經濟及商業 
Economic & Business 

工商管理學院管理學系教授區大衛教授 
Professor David Ahlstrom, Professor, Department of Management, Faculty of Business Administration 

跨領域 
Cross-Field 

本院院長理學院化學系卓敏化學教授余濟美教授 
College Head, Professor Jimmy C M Yu, Choh-Ming Li Professor of Chemistry,  
Department of Chemistry, Faculty of Science 

工程學院電子工程學系副教授趙鈮教授 
Professor Zhao Ni, Associate Professor, Department of Electronic Engineering, Faculty of Engineering 

Clarivate Analytics「2018 年最廣獲徵引研究人員」由全球學者選出最具影響力的研究人員。這個榮譽是頒發予發表論

文眾多，並在各自的研究領域和出版年份中排名前 1%的研究人員。今年增加了「跨領域」類別，以表彰於不同領域具

有影響力的研究人員。本院同仁謹致賀忱！ 

The Clarivate Analytics “Highly Cited Researchers 2018” identifies the most influential researchers as determined by 
their peers around the world. The honour is given to researchers who published a high number of papers that rank in 
the top 1% most-cited in their respective fields of study and year of publication. This year a new cross-field category 
has been added to recognise the researchers who are influential in different fields. Our warmest congratulations to 
Professor Ahlstrom, Professor Yu and Professor Zhao! 
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